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1. Lastevanemate pöördumine 
 
1.1. KUULATI: 
Tiina Lohur selgitas, mida on tehtud peale lastevanemate pöördumist kooli, valla ja lastekaitse poole. 
Hetkel on raske prognoosida, mis seis on sügiseks, kui kool uuesti algab. 
 
1.2. OTSUSTATI: 
Võtta info teadmiseks. 
 
2. Väikeklasside suurendamine 
 
2.1. KUULATI 
Türi Põhikool küsis 14. mail 2025 hoolekogult nõusolekut õpilaste arvu suurendamiseks 2025/2026 
õppeaastal 4. ja 9. väikeklassis. Punkt oli arutlusel hoolekogu 20. mail 2025 toimunud koosolekul, 



kus otsustati teemapunkt liigutada hoolekogu juunikuu koosolekule ning paluda Karita Randeril 
koguda õpetajate arvamus antud klasside õpilaste arvu suurendamise kohta. 
Karita Rander tegi ülevaate õpetajate arvamuse kohta. 13st väikeklasse õpetavast õpetajast andis oma 
arvamuse 9 õpetajat. Neist ükski ei olnud nõus 4. väikeklassi suurendamisega. Põhjuseks toodi 
õpilaste erisused, ruumikitsikus jms. 9. väikeklassi suurendamise poolt oli 2 õpetajat, ülejäänud olid 
vastu. Põhjuseks toodi laste vajadus rahulikuma keskkonna ja õpitempo järgi. 
14. mai koosoleku järel on väikeklasside suurendamise vajaduse juures täpsustunud mõned detailid. 
4. väikeklassis hakkab õppima 7 õpilast. Kõigil neil on soovitus õppida kuni 12 õpilasega klassis. 
Seetõttu pole koolil vajalik küsida hoolekogult nõusolekut 4. väikeklassi suurendamiseks. 
9. väikeklassis hakkaks sügisel õppima 7 õpilast, seetõttu küsis direktor Tiina Lohur nõusolekut 9. 
väikeklassi suurendamiseks ühe koha võrra (7 õpilaseni). Esialgses 14. mai taotluses küsiti 
suurendamist 8 õpilaseni. See väikeklass õppis samas koosseisus (need samad 7 õpilast) ka käesoleval 
õppeaastal. LÕK õppekava järgi õppivatel õpilastel on põhiainete tunnid olnud ülejäänud 
väikeklassist eraldi. Sama põhimõtet plaanib kool jätkata ka uuel õppeaastal. Direktori sõnul on 
järgmisel õppeaastal õpetajatele soovi korral tagatud tugipersonal 9. väikeklassi tundidesse. 
Võttes eelnevat arvesse andis hoolekogu tingimusliku nõusoleku 9. väikeklassi suurendamiseks 
2025/2026 õppeaastal seitsme õpilaseni. Koolil tuleb arvestada, et LÕK õpilaste põhiaineid 
õpetatakse ülejäänud väikeklassist eraldi ning õpetajatele on soovi korral tagatud selle klassi tundides 
tugipersonal. 
Lisaks palus hoolekogu õpetajatele selgitada, mis põhjustel 4. väikeklassi suurendamisel ei olnud vaja 
hoolekogu nõusolekut ning millistel põhjustel ja lisatingimustel 9. väikeklassi suurendamisega 
nõustuti. 
 
2.2. OTSUSTATI 
Anda tingimuslik nõusolek 9. väikeklassi suurendamiseks 2025/2026 õppeaastal seitsme õpilaseni. 
 
 
3. Koolipäeva algus ja tundide pikkus 
 
3.1. KUULATI 
Tiina Lohur võttis kokku 23. mai proovipäeva hilisema koolipäeva algusega, pika vahetunni (40 
minutit) ja söögi jagamisega köögist. Stuudiumis on samuti üksikasjaline kokkuvõte selle päeva kohta 
olemas. Kõige olulisem oli katsetada köögi valmisolekut toitu jagada. Toidu jagamine ja söömine 
läks üle ootuste sujuvalt ja lahendused leiti jooksvalt. Põhitoitu jagati letist, salatit ning jooki võtsid 
lapsed ise. Köök vajab toitlustuse sujuvamaks korraldamiseks iseteeninduslette. Nende soetamiseks 
on vaja leida lisavahendid. Õuevahetund meeldis lastele. 40 minutiga jõudsid kõik sööma ja õue. 
Sügisest kool oma päevakava ei muuda ja alustab ikka kell 8.00, tunnid jäävad 45-minutilised, tundide 
ajad ei muutu. Kaalutakse võimalust tuua tunniplaani paaristunnid, samuti jätkatakse arutelu pikkade 
tundide teemal.  
 
3.2. OTSUSTATI 
Võtta info teadmiseks. 
 
 
4. Distantsõppepäeva tagasiside 
 
4.1. KUULATI 
Hoolekogu arutas distantsõppepäeva ülesannete hindamise teemal. Arutleti hindelise ja kirjeldava 
tagasiside ning distantsõppepäeva laiemate eesmärkide üle. Üks võimalus, mida mitmed koolid 
kasutavad, on hinnata koduseid töid mitteeristavalt (arvestatud/mittearvestatud). Teine variant on 
anda sõnaline tagasiside. 



Hoolekogu tegi koolile ettepaneku mitte hinnata distantsõppepäevade ülesandeid hindega. Selle 
asemel tuleks õpilastele anda sõnaline tagasiside või hinnata töid mitteeristavalt. Vajadusel tuleb 
iseseisvalt õpitut järgmistes tundides üle vaadata ja kinnistada. 
Arutelus puudutati ka olukorda, kus õpilased puuduvad terve klassiga pidevalt samal nädalapäeval 
(peamiselt on siin põhjuseks klasside väljasõidud) ning see takistab õppetööd. Direktor lubas 
õpetajatega arutada ning neile meelde tuletada, et väljasõitudeks ei valitaks sama nädalapäeva. 
 
4.2. OTSUSTATI 
Teha koolile ettepanek mitte hinnata distantsõppepäevade ülesandeid hindega. 
 
 
5.  Arvamuse andmine 2026. aasta eelarve kohta 
 
5.1. KUULATI: 
Tiina Lohur andis ülevaate Türi Põhikooli 2025. aasta eelarve täitmisest ning 2026. aasta eelarve 
plaanidest. Investeeringuid ei ole 2025. õppeaastal planeeritud, kuid vaja on üle vaadata ventilatsioon 
(hetkel puudub jahutus). 2026. a on vaja soetada toidujagamise letid, huvijuhi ja muusikaõpetaja 
ruumi kapid ning  raamatukokku kohustuslikku kirjandust. Need vajadused on ka arengukavas sees. 
Samuti on koolil soov vaadata üle osade ametikohtade töötasud.  
 
5.2. OTSUSTATI 
Võtta info teadmiseks. 
 
 
6.  Hinnangu andmine huvitegevuse ja pikapäevarühma töökorralduse kohta 
 
6.1. KUULATI: 
Hoolekogu 9. juuni koosolekul pidid oma tegevusest ülevaate andma huvijuht Merilin Sepp ning 
õpilasesinduse liikmed Helerin Seera ja Anette Tammoja. Kahjuks ei saanud keegi neist erinevate 
asjaolude kokkulangemise tõttu koosolekul osaleda. Seetõttu otsustas hoolekogu liigutada 
huvitegevuse ülevaated ning hinnangu andmise augustikuu koosoleku päevakorda. 
 
 
6.2. OTSUSTATI 
Lisada huvitegevuse ülevaated ning hinnangu andmine kooli huvitegevusele augustikuu koosoleku 
päevakorda. 
 
 
 
 
Türi Põhikooli hoolekogu järgmine koosolek on plaanis 26.08.2025. 
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